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Problematika proizvodnje 
TOZD Oplemenitilnica

V problematiki je obravna
vano letošnje prvo četrtletje. 
Najprej bi pogledali, kako je 
bilo s surovimi tkaninami za 
predelavo. Prvi problem je bil 
že ob samem planiranju. 
Vsak mesec je bilo planirano 
manj tkanin za obdelavo kot 
pa je  bila zadolžitev. Tako 
nam je manjkalo: januarja
135.000 m2, februarja 384.000 m2 
in marca 293.000 m2 surovih 
tkanin. Iz tega je razvidno, 
da smo imeli v prvem trome
sečju kar 812.000 m2 manj pla
niranih tkanin za obdelavo 
kot pa so bile dnevne zadol
žitve. Omeniti moram, da so 
tu vštete tudi usluge. Na ta 
način smo izgubili kar 11- 
dnevno proizvodnjo. Temu 
primerno je bilo tudi dosega
nje plana, ki je bilo januarja 
90,29%, februarja 86,14% in 
marca 83,33 %.

Letna kumulativa dosega
nja plana skupaj z uslugami

in vrnjenimi tkaninami je sa
mo 23,55 %.

Vzrok, da je bilo manj pla
niranih tkanin za obdelavo, 
kot je znašala dnevna zadolži
tev, pa ni v pomanjkanju tka
nin na skladišču surovih tka
nin, ampak v tem, da so bile 
v skladišču take tkanine, za 
katere nismo imeli naloga za 
dodelavo. Takih tkanin je bi
lo: januarja 269.000 m2, febru
arja 317.0000 m2 in marca
313.000 m2.

Vzrokov za tako nizko do
seganje izpolnjevanja plan
skih zadolžitev je več. Naštel 
bi samo nekatere, med kate
rimi naj omenim zelo maj
hne količine izdelave surovih 
tkanin. V vseh treh mesecih 
smo jih naredili samo 332.000 
kvadratnih metrov.

Nadaljnji vzrok je v iz
ostankih sodelavcev:

januar februar marec

redni letni dopust 2,68 % 3,45 % 2,31 %
boleznine 4,59 % 3,54 % 7,02 %
porodniški dopust 1,18 % 1,10 % 1,09%
opr. plačan izost. 1,18 % 0,15 % 0,14 %
študijski dopust 0,17 % 0,10 % 0,08 %
neopr. izostanek 0,11 % 0,15 % —

služb, potovanje — — 0,04 %

Skupaj: 9,91 % 8,49 % 10,68 %

Nazadnje velja omeniti še 
zastoje. Ker so pri nas vsi 
stroji vezani eden na drugega, 
izpad enega povzroči zastoj v 
celi belilnici. Če npr. stoji 
razpenjalni sušilnik, belilnica 
in vsi stroji do razpenjalnega 
sušilnika ne morejo delati, 
ker ni tkanin za dodelavo, ni

ti dokov, na katere bi navijali 
tkanino. Vsi stroji od razpe
njalnega sušilnika naprej pa 
nimajo kaj delati. Take zasto
je je skoraj nemogoče nado
mestiti, ker če ne dobimo 
tkanine iz belilnice, ki dela v 
treh izmenah, tega tudi na 
drugih strojih ne moremo na

doknaditi. Zato bi navedel tu 
samo zastoje v belilnici in na 
razpenjalno sušilnem stroju.

Beliini agregat je imel 256 
ur zastoja, kar znaša 18,18% 
celotnega razpoložljivega ča
sa.

Razpenjalno sušilna stroja 
sta imela 592 ur zastoja, kar 
znaša 22,98 % celotnega raz
položljivega časa.

Kljub nizkim doseganjem 
planskih zadolžitev, so bili 
zaposleni v oplemenitilnici ve
liko bolj obremenjeni, kot pa 
druga leta. To pa zato, ker 
smo prejšnja leta delali v 
glavnem samo beljene in su
rove izdelke. Sedaj pa imamo 
znatno več artiklov z zahtev
nejšo obdelavo. Veliko več je 
barvanja, kosmatenja barva
stih tkanin in dodelave za re
produkcijo. Pri barvastih tka
ninah moramo vso tkanino 
zaradi slabih pralnih strojev 
2-krat izpirati, kar nam vza
me veliko časa, Teh tkanin je 
bilo v prvem četrtletju 429.000 
kv. metrov. Kosmatenje in 
striženje je popolnoma nova 
faza dodelave. Največji pro
blem pa tudi izpade proizvod
nje nam povzroča navijanje 
tkanin na kartonske valje za 
reprodukcijo. To delamo lah
ko samo na starem razpenjal
no sušilnem stroju, ki ima 
edini navijalno napravo. Tako 
smo v treh mesecih navili kar
480.000 tekočih metrov, za 
kar smo porabili 400 ur ali 
50 izmen. Zaradi tega nismo 
mogli dodelovati beljenih par
tij, ki so prišle iz naše belil
nice. Da smo izgubo teh zmo
gljivosti delno zmanjšali, smo 
morali uvesti še tretjo izme
no na drugem razpenjalno su
šilnem stroju.

Ob dnevu ustanovitve O F  
27. aprilu in ob prazniku  
dela  - 1. maju

čestitamo in želimo vsem 
obilo delovnih uspehov

Število ljudi zaposlenih v 
oplemenitilnici je bilo janu
arja 9l, februarja 9l in mar
ca 92. Od tega jih dela v 
nočni izmeni 23 %. Od vseh 
zaposlenih je kar 44 žensk ali 
48 %. Stalno je v treh izme
nah delala belilnica in pa 
novi razpenjalno sušilni stroj. 
Drugi razpenjalno sušilni 
stroj je delal toliko časa v 
nočni izmeni, kolikor smo 
lahko dobili ljudi zanj.

Strojni park
Kljub temu, da imamo so

razmerno nov park, pa je tu
di ta že precej dotrajan. Po
sebno velja to za belilni 
agregat. Ko je bil ta kupljen 
pred devetimi leti smo raču
nali, da bo delal samo pet let 
in da bomo potem nabavili 
novega, kajti ta stroj dela 
pod zelo neugodnimi pogoji 
in za take stroje na splošno 
velja, da se amortizirajo v pe
tih letih. Zato bo nujno treba 
misliti na skorajšnjo zame
njavo.

Nadalje bi omenil, da bi 
morali imeti vse stroje, ki 
imajo ugrajene ožemalne ali 
likalne valje v dveh širinskih 
izvedbah (fularde, kalandre). 
Ene za dodelavo širin do 
150 cm in druge za obdela
vo nad 150 cm. To je nujno 
potrebno zato, ker je nemo
goče kvalitetno dodelovati na 
istih strojih tkanine kot na- 
primer Kaliko ex (80 cm) in 
Sočo (260 cm). Še posebno pa

je potrebno to sedaj, ko bo
mo začeli izdelovati damaste. 
Verjetno je samo še pri nas 
tako neurejeno stanje garde
rob, da morajo sodelavci ime
ti garderobne omarice kar v 
obratu med stroji. To stanje 
se mora čim prej urediti.

Zelo neurejeno je čiščenje 
in odlaganje barvnih in tudi 
surovih odpadkov strižno či
stilnega, strižnega in kosma- 
tilnih strojev. Tu ni nobenih 
pripomočkov in je to delo ze
lo umazano. Že več let ima
mo v planu, da bi uredili tuš, 
ki bi ga v takih primerih nuj
no potrebovali, vendar do re
alizacije ne pride.

Še vedno ni dokončana 
montaža tretjega razpenjalno 
sušilnega stroja, ker še ni 
vseh delov v podjetju. Manj
kajo še fulard, naprava za iz
ravnavo votka in osnove in 
kotel za gretje olja. Dobava 
vseh teh naprav iz uvoza se 
je zavlekla zaradi uvoznih do
voljenj. Iz istega vzroka se 
je zavlekla tudi dobava meril- 
no-dvojilno-navijalnega stro
ja. Delovanje tega pa zopet 
pogojuje normalno delovanje 
pakirnega avtomata.

To bi bili v grobem naj več
ji problemi s katerimi smo 
se srečevali v našem TOZD-u, 
kajti vseh manjših ni smisel
no naštevati, ker reševanje 
teh spada v naše redno delo.

V. d. vodja TOZD Opleme-
nitilnica
Dolinar Marjan



Ob treh
pomembnih jubilejih

V sredo, 20. aprila je bila v gasilskem domu proslava ob 40. 
obletnici ustanovnega kongresa KPS, 40. obletnice prihoda to
variša Tita na čelo partije in njegovem 85. rojstnem dnevu. 
S to prireditvijo smo se tudi delavci naše delovne organizaci
je vključili v praznovanje treh izredno pomembnih jubile
jev v zgodovini jugoslovanskih narodov. Na proslavi so bili 
poleg delavcev BPT prisotni tudi gostje: sekretar OK ZKS tov. 
Piškur, podpredsednik skupščine tov. Kopač, udeleženec okto
brske revolucije Uzar Peter, ki je letošnje leto praznoval 50. 
obletnico članstva v partiji, prvoborec Štucin Ivan, predsednik 
KS Tržič — mesto Stanko Žmitek ter delegacija graničarjev
iz karavle Srečka Perhavca iz

Pevski zbor OŠ heroja Bra
čiča je v uvodu proslave za
pel »Internacionalo«, nakar je 
o treh zgodovinskih jubilejih 
spregovoril Milan Tribušon, 
ki je dejal:

V letošnjem letu praznuje
mo tri pomembne jubileje:

40. obletnico prihoda tova
riša Tita na čelo KPJ, 40. ob
letnico ustanovnega kongresa 
KPS in 85. rojstni dan tovari
ša Tita. Za delavski razred, 
delovne ljudi, za vse narode 
in narodnosti naše dežele bo 
leto 1977 potekalo v znamenju 
teh velikih jubilejev in v zna
menju novih dosežkov na 
vseh področjih materialnega 
in delovnega ustvarjanja.

Preporod KPJ se je porajal 
v težkih okolnostih šestoja- 
nuarske diktature, svetovne 
gospodarske krize in sektaške 
politike Kominterne v obdob
ju njenega 6. kongresa — v 
letih krutega preganjanja ju
goslovanskih komunistov.

Ko se je leta 1936 vrnil v 
domovino organizacijski S e 
kretariat, se je vrnil z njim 
tudi tovariš Tito s posebnimi 
pooblastili, da konsolidira

Medvodij.

partijo in pripravi povratek 
CK. Titova aktivnost je odloč
no vplivala na dejavnost par
tije, na enotnost njene misli 
in akcije, na širjenje aktivi- 
zacije množic, zlasti mladine 
v boju za mir, in na izbiro 
vodilnih kadrov.

Najpomembnejša dogodka 
v zgodovini KPJ leta 1937 sta 
ustanovitev KPS in KPH. Ma
nifest kongresa na Čebinah, 
ki ga je soglasno s tov. Titom 
napisal tov. Kardelj, in raz
glas ustanovnega kongresa 
KPH v Titovi formulaciji sta 
končno uveljavila stališče gle
de mednarodnih odnosov, iz
oblikovano že v dvajsetih le
tih na podlagi Leninovega na
čela o pravici vsakega naroda 
do samoodločbe.

Ustanovni kongres komuni
stične partije Slovenije 17. in 
18. aprila 1937 na Čebinah je 
bil v trenutku, ko je pričel 
naraščajoči val imperialistič
nega fašizma neposredno 
ogrožati mir v svetu, zlasti 
pa neodvisnost mnogih evrop
skih narodov, med njimi tudi 
slovenskega in vseh jugoslo
vanskih. Kongres je zrelo in 
realistično ocenil to situacijo 
in z dramatičnim poudarkom

»Mi smo mlada vojska Titova. . .  «

opozoril slovenski narod na 
smrtno nevarnost, ki mu gro
zi od naraščajočega fašistič
nega pritiska. Obenem je z 
vso jasnostjo in odkritostjo 
pokazal na edina možna po
ta in sredstva za boj proti tej 
nevarnosti.

Še posebno pa je kongres 
naglasil veliko zgodovinsko 
odgovornost, ki jo ima slo
venski delavski razred za uso
do lastnega naroda in s tem 
tudi na usodo njegovih raz
rednih interesov ter revolu
cionarnih socialističnih smo
trov. Spričo velike nevarno
sti, ki je pretila, je kongres 
pozval Slovence naj se pobra
tijo med seboj. Opozoril je de 
lavski razred, da mora biti ne 
le faktor v borbi za vsakda
nje zahteve delovnih množic, 
temveč tudi vodilni faktor na
cionalne politike. Poudaril je, 
da je v takih razmerah po
trebno bolj kot kdaj poprej 
negovati duha revolucionarne 
solidarnosti in bratske enot
nosti s celotnim delavskim 
razredom in z vsemi jugoslo
vanskimi narodi v boju proti 
skupni nevarnosti, ki grozi 
njihovi neodvisnosti, kakor 
tudi v boju za njihove skup
ne socialne, demokratične, 
ekonomske ter narodnoosvo
bodilne interese in zahteve.

Kongres je v svojih sklepih 
upošteval porajajoče se druž
bene procese in z njimi za 
dolgo časa uskladil celotno 
politiko in akcijo partije, ki 
si je tako čedalje bolj prido
bivala zaupanje množic. To 
zaupanje je partiji omogočilo, 
da se je kljub nelagodnosti 
bolj in bolj krepila in napo
sled postala vodilni faktor v 
političnem življenju družbe.

Komunistična partija Slove
nije se je s tako svojo poli
tiko aktivno in ustvarjalno 
vključila v nov politični boj, 
ki se je leta 1937 pričel uve
ljavljati. To leto je prišel na 
čelo KPJ tovariš Tito in začel 
postopoma formirati novo 
vodstvo na podlagi enotne 
podpore politiki, za katero se 
je že dalj časa odločno in z 
izredno sposobnostjo zavze
mal sam, pa tudi velika veči

na našega partijskega član
stva.

Tito je tista vodilna ustvar
jalna osebnost našega revolu
cionarnega delavskega giba
nja, ki je KPJ oborožila z naj
več spoznanj in sredstev, kar 
ji je  zagotovilo uspehe in 
zmage. Ko praznujemo štiri
desetletnico Titovega prihoda 
na čelo KPJ, ne moremo sa
mo z besedami poudariti vlo
go človeka in njegovo preda
nost stvari delavskega razre
da, marveč lahko s ponosom 
opozorimo na velike rezultate 
teh štirideset let:

— odločno dokončanje boja 
za partijo, za njeno prerašča
nje v idejno in politično enot
no, čvrsto organizirano bojno 
silo, rešeno oportunizma in 
sektaštva, dogmatizma in 
frakcionaštva.

— razbijanje obroča nele
galnosti partije s povezova
njem z ljudstvom in bojno 
aktivizacijo delavskega razre
da in drugih delovnih napred
nih slojev in sil narodov Ju
goslavije,

— vzpostavitev široke in 
enotne bojne fronte protifaši
stičnih sil,

— polna bojna pripravlje
nost partije in sil, združenih 
z njo v enotno narodno osvo
bodilno gibanje,

— uspešen začetek in zma
govit konec narodnoosvobo
dilne vstaje,

— zmaga socialistične revo
lucije in socialistične preob
razbe družbenih odnosov,

— preobrazba Jugoslavije v 
skupnost svobodno združenih 
narodov na podlagi pravice 
do samoodločbe in enako
pravnosti,

— močna in nagla gospo
darska zgraditev,

— globoka preobrazba deže
le glede ravni in ustvarjalne 
sile njene kulture,

— brezkompromisna bitka 
proti zunanji in notranji po
litiki etatistično-birokratskega 
konzervativizma in zmaga na
čela delavskega in družbene

ga socialističnega samouprav
ljanja,

—■ bistveno zboljšanje ma
terialnega položaja delovnega 
človeka in njegove socialne 
zaščite,

— konsolidacija notranjega 
in mednarodnega položaja Ju
goslavije in neodvisnosti nje
nih narodov ter močno uve
ljavljanje mednarodne vloge 
socialistične Jugoslavije v  bo
ju za mir, svobodo vseh naro
dov ter demokratične odnose 
med njimi, kakor tudi za ak
tivno in miroljubno koeksi
stenco med narodi z različni
mi družbenimi sistemi.

To so samo nekateri zgodo
vinski rezultati, ki označuje
jo pot boja in zmag naše par
tije, delavskega razreda in na
rodov Jugoslavije v obdobju, 
odkar stoji Tito na čelu par
tije. In v teh štirih desetlet
jih in v prejšnjih obdobjih 
so bdi potrebni mnogi boji in 
težke žrtve delavskega razre
da, revolucionarnih kmetov, 
napredne inteligence, mladi
ne in vseh naprednih ljudi na
rodov Jugoslavije. Za to so 
bili potrebni napori in žrtve 
številnih predanih borcev, do 
kraja prepričanih o svojem 
cilju, borcev, ki niso bili pri
pravljeni kloniti pred nasi
ljem in težavami.

Tudi današnji dan terja, 
prav tako kakor čas Čebin, 
okupacije, upora in revoluci
je, zmage, graditve in bojev 
za samoupravno družbo ter 
napredek v svetu, da novi ro
dovi delavskih in kmečkih 
množic ter inteligence, zdru
ženi v sociailstični zvezi pod 
idejnim vodstvom ZK, pre
vzamejo, nosijo in uveljavlja
jo izročilo ustanovnega kon
gresa v današnjih razmerah 
samoupravno socialistično or
ganiziranega življenja — do 
končne zmage nad vsem, kar 
doma, v ožji domovini ali v 
svetu objektivno in subjektiv
no ovira graditev človeške 
družbe svobodnih proizvajal
cev.



Sledil je izredno dobro pri
pravljen in odlično izveden 
kulturni program učencev 
osnovne šole, ki so z recita
cijami in pesmimi dali prosla
vi še bolj svečano podobo. Iz 
proslave je bilo poslano CK 
ZKS pozdravno pismo, ki ga 
je navzočim prebral sekretar 
sveta Viktor Švab.

S pesmijo o Titu v izvedbi 
pevskega zbora je bila pro
slava zaključena.

Pri vsem tem pa je na ža
lost treba povedati, da kljub 
prizadevanjem pripravljalne
ga odbora proslava le ni bila 
v celoti tisto, kar smo priča
kovali. Tu mislim predvsem 
na udeležbo, ki je bila glede 
na pomembnost proslave ne
koliko preskromna, saj je bi
lo odsotnih veliko komuni
stov, ki bi na proslavi v vsa
kem primeru morali biti, da 
ne govorimo o ostalih članih 
družbenopolitičnih organiza
cij BPT, ki so verjetno sma
trali, da njihova prisotnost ni

Naš tovariš Tito
TITO — letos praznuješ petinosemdeset let, 

na čelu si partije že štirideset, 
držiš novo luč, vzravnano, visoko, 
zavest in predanost si narodu vsadil globoko!

TITO — šel si skozi delo, pregnanstvo, zapore,
skozi vojne grozote, naproti žarkom nove zore, 
ti luč prižgal dejavnega si komunizma, 
vodiš nas po poti samoupravnega socializma.

TITO — vsi smo tvoji — vsa dežela,
ni ga, ki duša bi mu ne bila vesela,
vsi te ljubimo, spoštujemo, predragi Tito,
tvoje ime — kot pesem v naši krvi je razlito!

potrebna. Vse skupaj je, kot 
vse kaže, odraz pasivno
sti in treba bo nekaj ukre
niti, saj ne smemo dovoliti, 
da se tako stanje nadaljuje.

Sicer pa za zaključek le 
vprašanje tistim, ki se pro
slave neupravičeno niso ude
ležili: »Tovariši, kje je vaša 
partijska zavest in kakšen je 
vaš odnos do družbenopoli
tičnih manifestacij v tem ju
bilejnem letu.«

V okviru praznovanja jubi
lejev bodo v mesecu maju v 
Tržiču še naslednje priredi
tve:

TITO — bodi zdrav nam, še na mnoga leta,
to želja od človeka vsakega je vzeta, 
nam svetiš s svetlo bakljo svojega življenja, 
nas vodiš preko zmag, uspehov in trpljenja!

TITO — Živel Tito, naša rosna mladost!
Živel Tito, svobode zlate radost!
Živel Tito, narod ves ti vzklika:
Živel Tito, naš ponos m svetla slika! Temšak

9. maj:
Razgovor s predvojnimi ko

munisti o delu KPS v času 
njihovega delovanja.

19. maj:
Knjižni večer partizanske 

literature in razstava knjig.

20. maj:

Zaključni del kviza »Nasta
nek in razvoj KPS«.

21. maj:
Poimenovanje VVZ po Ton

čki Mokorel, vzidava spomin
ske plošče ter nastop ciciba
nov VVZ.

22. maj:
Odkritje spominske plošče 

na hiši Janeza Žepiča v Kri
žah, kjer je bila 1938. leta po
krajinska partijska konferen
ca za Gorenjsko.

24. maj:

Svečana seja občinske kon
ference ZKS Tržič, kulturni 
program, svečani govor in po
ročilo odbora o izvedbi pra
znovanja v občini ter svečani 
sprejem v ZKJ v letu 1977.

V kulturnem programu so sodelovali učenci OŠ heroja Bra
čiča

Prvi maj
Kako praznično se odel je svet, 
saj prvi maj prišel je spet, 
ulice, hiše vse polne so zastav, 
ziblje jih vetrič pomladno bahav.

Iz dimnikov tovarn se danes ne kadi, 
ne brnijo stroji, vse stoji, 
še ikmet odložil je motiko v stran, 
vse veselo vzklika: Danes je veseli dan!

V najlepšem času ta je dan, 
ves s cvetjem je obdan, nastlan, 
v srcih misel vedno tleča, 
to je svoboda — naša sreča!

Kot ena misel in srce, 
vzklikajo danes vsi ljudje:
Prvi maj je praznik dela!
Z ljudmi narava je vesela. Temšak

Delegacija skupščine SRS v Tržiču
Našo občino je 28. marca obiskala delegacija skupščine SRS, 
ki jo je vodil predsednik skupščine Marjan Brecelj. V dele
gaciji so bili še: podpredsednik skupščine Vladimir Logar, 
predsednik zbora združenega dela Štefan Nemec, predsednik 
zbora občin Mara Žlebnik in drugi. Ta obisk sodi med oblike 
neposrednega sestajanja članov predsedstva republiške skup
ščine s predstavniki občin.

Na dnevnem redu je bil 
najprej razgovor o usmerje
nosti gospodarstva s poudar
kom na problemih srednje
ročnih planskih usmeritev v 
naši občini. Uvodni referat je 
podal Janez Ivnik, ki je v iz
črpnem izvajanju prikazal 
trenutno stanje v občini ter 
bodočo usmeritev gospodar
stva. Pri tem se je dalj časa 
zadržal na nekaterih, za trži- 
ško občino dokaj značilnih 
problemih gospodarskega raz
voja, predvsem v sorazmerno 
enostranski gospodarski stru
kturi, v kateri prevladuje pre
delovalna industrija. Tako 
kot v uvodu, je bilo tudi v 
razpravi rečeno, da bo po
trebno v prihodnje opredeliti 
vlogo in razvoj predelovalne 
industrije, obenem pa bolj 
načrtno razvijati malo gospo
darstvo, predvsem storitveno 
obrt in visokogorski turizem, 
za katerega so v občini zelo 
ugodni pogoji. Poudarjeno je 
bilo tudi uspešno gospodar
sko poslovanje v lanskem le
tu, saj sta poslovno leto kon
čali z izgubo le dve temeljni 
organizacij združenega dela.

Glede na to, da je v občini 
od 13 tisoč prebivalcev kar 
polovica zaposlenih, se pojav
ljajo številne potrebe na pod
ročju družbenih dejavnosti, 
pri čemer so razpravljavci 
opozorili na nekatere kon
kretne primere s posebnim 
poudarkom na razvoju usmer
jenega izobraževanja v občini, 
saj Tržič nima šole druge 
stopnje. Omenjena je bila tu
di gradnja ostalih potrebnih 
družbenih objektov, ki so 
predvideni v naslednjih letih 
iz sredstev samoprispevka ob
čanov.

V drugem delu razgovora 
je bila v programu obravna
va funkcioniranja delegatske
ga sistema v občini. Uvod v 
to temo je podal predsednik

občinske skupščine Milan 
Ogris, ki je v obširnem izva
janju ocenil uvajanje delegat
skega sistema v delo in živ
ljenje občine. Pri tem je po
leg pozitivnih premikov ome
nil tudi številne slabosti, ki 
so se pokazale v dosedanji 
praksi na različnih nivojih in 
pri različnih delegacijah. V 
svojem izvajanju se je opiral 
na izdelano analizo o delu 
vseh delegacij v občini. V raz
pravi so sodelovali številni 
predstavniki delegacij, ki so 
izrazili svoja mnenja in pri
pombe, iz vseh pa lahko za
ključimo, da je težav in sla
bosti še dosti, vendar jih bo 
treba v prihodnje čimprej od

praviti in s tem zagotoviti še 
boljše in uspešnejše funkcio
niranje delegatskega sistema 
v občini.

Tako v prvem kot v dru
gem delu razgovora, so član: 
predsedstva postavljali dolo
čena vprašanja, na katera so 
odgovarjali predstavniki skup
ščine občine, samoupravnih 
interesnih skupnosti in dele
gacij. Iz vsega, kar je bilo na 
tem razgovoru povedanega, je 
očitno, da je na vseh področ
jih dela v občini storjen ob
čuten korak naprej, toda še 
vedno obstoji veliko perečih 
problemov, ki jih bo treba s 
skupnimi močmi čimprej od
praviti.

V popoldanskem delu so 
gostje obiskali še krajevno 
skupnost v Pristavi, kjer so 
se seznanili s posameznimi 
problemi in razvojnimi usme
ritvami v bodoče, ter z delo
vanjem delegatskega sistema 
v krajevni skupnosti.

Delegacija skupščine SRS, ki jo je vodil predsednik 
tov. Marijan Brecelj, se je v izčrpnem razgovoru se
znanila s stanjem gospodarstva, srednjeročnimi 
usmeritvami in funkcioniranjem delegatskega siste
ma v naši občini. Ob priliki obiska so bile s strani 
delegacije skupščine kot tudi s strani ostalih udele
žencev, iznešene nekatere bistvene značilnosti ter 
problematika dela in življenja v občini.



TEMELJNI DELEGACIJI 
ZA ZBOR

ZDRUŽENEGA DELA 
SO TRŽIČ

PREDILNICA 
IN TKALNICA TRŽIČ

Kot avtorja tržiške trilogi
je ste me kandidirali za Pre
šernovo nagrado 1977 in s tem 
predlogom dali mojemu raz
iskovalnemu delu visoko pri
znanje, ki mi je v posebno 
čast in ponos.

Tržiška zgodovina obrti in 
industrije je izredno pestra 
in privlačna ter spremlja na
še prednike skozi stoletja te
meljnih dogodkov in važnih 
napredkov, ki so iz temeljev 
spremenili tok življenja in 
načina dela. Od bleščečih dob 
cehovstva in njegovih privile
gijev, bander ter insignij, pa 
v borbi za vrhunske tehniške 
dosežke, ki so dali ustvarjal
nemu delu tržiškega delovne
ga človeka nov sloves kvali
tetnega dela, ki je segalo in 
sega tudi danes daleč prek 
meje tržiške občine. Vzponi 
in zatoni zgodovinskih obdo
bij so se menjavali; Tržič je 
doživel socialno in gospodar
sko revolucijo. Po osvobodi
tvi je razširil in povečal svo
je proizvodne zmogljivosti ter 
tako hitel od zmage do zmage 
pod okriljem združenega de
la in samoupravljanja.

Strma in trnjeva je bila ta 
pot. Zato je bilo treba v tri
logiji opisati razvoj in napre
dek tržiškega dela in mu z 
njo izklesati spomenik trajne 
vrednosti.

V tej trilogiji je v poseb
nem delu opisan nastanek in 
razvoj Bombažne predilnice 
in tkalnice v Tržiču, torej va
še delovne organizacije, ki je 
tako dobila v pisani besedi 
delo trajne vrednosti ne samo 
za sedanji rod, pač pa tudi 
za naše zanamce.

Zahvaljujem se kolektivu 
vaše delovne organizacije in 
temeljni delegaciji za pravil
no razumevanje mojega dela.

S spoštovanjem

Ivan Mohorič

s im sn ^e
Glej, preudari, potem delaj.

A. COMTE

Izrabi dan!
HORACIJ

Počitek je samo za mrtve.
Angleški pregovor

Človek potuje po svetu, da 
bi našel kar potrebuje in se 
vrača domov, da to najde.

MOORE

Svet je okrogel zato, da ga 
lahko obkroža prijateljstvo.

de Chardin

Misliti, pomeni, gibati se 
po brezkončnosti.

Lacordaire

Premišljevanje je delo, mi
sel je dejanje.

Hugo

Naš razgovor
Samoupravljanje si v naši družbi pridobiva vedno večjo ve
ljavo. Z zakonom o združenem delu smo delovni ljudje pri
dobili še večje pravice pri vseh oblikah odločanja. 
Delegatski sistem nam omogoča, da s sredstvi, ki jih ustva
rimo, gospodarimo bolje kot doslej, saj so posamezni samo
upravni organi zasnovani na delegatski osnovi in tako nepo
sredno vključujejo v upravljanje in vodenje vse delavce. 
Vsak samoupravi j alee ima pravico in dolžnost odločati o vseh 
zadevah, ki neposredno zadevajo njegovo TOZD in DSSS oz. 
DO, vendar pa je njegovo nepoznavanje določb mnogokrat 
krivo, da se težje odloča in včasih ne ukrepa, kakor bi po 
svoji samoupravi javski dolžnosti moral.
Tokrat smo se namenili, da vam v obliki razgovora predsta
vimo delo posameznih odborov in delavskih svetov.

Meglič Peter, predsednik 
delavskega sveta delovne or
ganizacije.

Nekateri člani DS DO so 
že člani DS po TOZD oziro
ma DSSS, kar je zaradi ko
ordinacije med njimi nujno 
potrebno. Statut DO določa 
da se na določeno število de
lavcev voli en delegat. Večina 
članov DS je bila že vključe
na v samoupravnih organih, 
tako, da to delo poznajo. Na
čelo delegatskega sistema je 
v tem, da delegata voli nepo
sredna delovna sredina, kate
ri je za svoje delo tudi odgo

voren. Kadar gre za odloča- 
nej o investicijah ima de
legat vezan mandat, dele
gat pa zastopa odločitve DS 
TOZD. Kadar pa je govora 
o splošnih interesih DO pa 
z ostalimi delegati DO mne
nje svoje delegatske sredine 
usklajuje. Samoupravljanje v 
naši DO je dokaj dobro or
ganizirano. Delegati so pred
hodno seznanjeni z materia
lom, ki ga bodo na seji ob
ravnavali. Čutijo pa se še vr
zeli med delegatom in bazo. 
Težave se pojavljajo pred
vsem v TOZD, kjer narava 
dela otežkoča informiranje

Dobrin Riko, predsednik 
delavskega sveta TOZD Tkal
nica.

Uvedba delegatskega siste
ma nam je omogočila tako 
obliko odločanja, kjer sode
lujejo vsi zaposleni v delovni 
organizaciji.

Delegati morajo priti na 
delavski svet že z jasnimi sta
lišči, ki jih oblikujejo skupaj 
s svojo delegatsko bazo. To

delavcev s strani delegata, ki 
je poleg tega za tolmačenje 
posameznih zadev premalo 
usposobljen.

Že vrsto let organiziramo 
seminarje za člane samo
upravnih organov. Prav letos 
je to še posebno pomembno, 
ne samo zaradi novega zako
na o združenem delu, am
pak zaradi organiziranosti po 
TOZD v naši DO. Seminarji 
so podani v skrajšani obliki, 
predvsem pa dajejo napotke, 
kako bi se moral vsak dele
gat in samoupravi j alee več 
posluževati zakona o združe

nem delu in internih aktov 
(sporazumi, statuti, itd.).

Ena od osnovnih oblik izo
braževanja, poleg izobraževa
nja kadrov za posamezne 
profile, je izobraževanje sa- 
moupravljalcev s ciljem nji
hovega usposabljanja za sa
moupravno delovanje v dele
gatskem sistemu oziroma v 
samoupravnih organih. Tre
nutno je v teku ciklus semi
narjev za samoupravljavce, 
kjer delavci pridobivajo os
novno poznavanje naše orga
niziranosti in dobivajo na
potke za čim uspešnejše delo
vanje v samoupravnih orga
nih.

pa jim  je omogočeno le na 
tak način, da jim je gradivo 
posredovano dovolj zgodaj. 
Zaradi res dobro pripravlje
nih predlogov prehajamo na 
prakso, da o predlogih, ki 
niso posredovani dovolj zgo
daj, oziroma so posredovani 
tik pred sejo, sploh ne raz
pravljamo.

Prav bi bilo, da bi bili na 
vseh sejah našega DS prisot

ni delegati, ki so obenem tudi 
člani delavskega sveta delov
ne organizacije, tako bi v 
mnogočem olajšali delo DS 
pri oblikovanju odločitev, ki 
so važna za vso DO.

Delegati DS so bili izvolje
ni po oddelkih, tako da ima 
vsaka enota tehnološkega po
stopka svoje delegate v DS. 
Če je delegat iz kakršnega 
koli vzroka odsoten, ga za
menja njegov namestnik, ta
ko, da je udeležba na sejah 
polnoštevilna. Tudi odločanje 
na zborih delavcev bo v pri
hodnje prišlo še do večje ve
ljave.

Delavci — neposredni proiz
vajalci — se še premalo zave
dajo svojih ustavnih pravic. 
Zaradi tega so včasih še vedno 
preveč pasivni do problemov, 
k: jih zadevajo. Zadnje čase 
opažamo, da se pasivnost iz
gublja, predvsem zaradi večje 
poučenosti in seznanitvijo z 
vsebino zakona o združenem 
delu. To so nam na nivo
ju DO omogočili seminarji 
»Usposabljanje delegatov,« 
dovolj obširne informacije pa 
nam posreduje tudi vsako
dnevno časopisje in RTV.

Stane Oman, predsednik 
odbora za medsebojna raz
merja delavcev TOZD Tkal
nica.

Vsak odbor ima specifične 
naloge. Odbor za medsebojna 
razmerja delavcev ima nalo
go, da kratkoročno planira 
kadre, kar je zaradi visoke 
fluktuacije največkrat zelo 
težko, poleg kadrovskega 
vprašanja pa se naš odbor 
ukvarja še s kršitvami delov
nih dolžnosti.

delovnih mest, tako da dobro 
poznajo kadrovske probleme, 
katerih je v TOZD Tkalnica 
vedno dovolj.

Naše delo naj bi bilo tesno 
povezano s kadrovsko službo, 
vendar menim, da večji del 
kadrovske problematike reši
mo v sami TOZD Tkalnica 
(premestitve, napredovanja 
itd.). Kadar pa gre za novo 
delovno silo, smo odvisni od 
kadrovske službe, ki poišče 
kvalificirano oz. nekvalificira-

Menim, da je sestava odbo- no delovno silo. Mnenja sem, 
ra ustrezna, saj so v odboru da smo doslej uspešno oprav- 
zastopani delavci z različnih ljali svojo nalogo, vendar se



bojim, da bo problem po
manjkanja tkalk, natikalk in 
nekaterih drugih profilov po
stal še bolj pereč, ker bodo 
zaradi upokojitve v krajšem 
času velike potrebe po kvali
ficirani delovni sili, katero pa 
le težko dobimo v tržiški ob
čini.

Čeprav smo šele na začetku 
mandatne dobe, smo imeli v 
obravnavi že precej delavcev, 
ki so kršili svoje delovne 
dolžnosti.

Vprašanje delovne discipli
ne je dokaj aktualno. Prav bi 
bilo, da bi odbori za medse
bojna razmerja delavcev in 
vodstva posameznih TOZD 
uskladili kriterije glede disci
pline v DO, kajti le tako ne 
bi delo posameznega odbora

Stanko Pesjak, predsednik 
odbora za izobraževanje in 
informiranje.

Vloga odbora za izobraže
vanje in informiranje je skrb 
za pravilno planiranje izobra
ževanja in informiranja ter

za uresničevanje planiranih 
nalog. Odbor opaža, da v pre
teklosti vse to ni teklo naj
bolj načrtno, zato je prva in 
osnovna naloga novega odbo
ra, da dobimo od ustreznih 
služb točne potrebe po posa
meznih profilih kadrov, upo
števaje sistemizacijo delovnih 
mest, predvideno fluktuaci- 
jo, odpiranje novih delovnih 
mest glede na novo organizi
ranost in razvojni načrt.

Naša nadaljnja skrb je toč
no in pravilno informiranje

Marjan Herak, predsednik 
odbora za samoupravno de
lavsko kontrolo DSSS.

Pred organiziranjem po 
TOZD smo v naši delovni or
ganizaciji imeli odbor za sa
moupravno delavsko kontro
lo, katerega delovanja pa v 
našem podjetju ni bilo čutiti. 
Odbori za samoupravno de
lavsko kontrolo so organizi
rani po TOZD in DSSS poleg 
tega pa je organizirana še 
delavska kontrola DO. Delav
ska kontrola ni pritožbeni 
organ, temveč mora biti tisti 
organ samoupravljanja, ki bo 
omogočil vsem delavcem med

opozarja, da moramo resneje 
delati. Osnovna naloga samo
upravne delavske kontrole je 
njeno preventivno delovanje.

To pa ne pomeni, da samo
upravna delavska kontrola ne 
deluje operativno in v kon
kretnih primerih. F. G.

Iz zbora združenega dela

izgledalo pristransko do po
sameznih kršilcev delovne di
scipline.

Novi zakon o združenem 
delu delavcem poleg pravic 
prinaša tudi nove dolžnosti, 
vzporedno s tem pa odboru 
nalaga več dela, posebno še 
v tistih TOZD, kjer so delavci 
nedisciplinirani. Nalogo osve
stiti delavce — samouprav
lja le , novi zakon ne prinaša 
sam po sebi. Nujno je po
trebno, da se delavci z njego
vimi določbami dodobra spo
znajo. Prav zaradi tega se mi 
zdi, da prav seminarji, ki so 
v teku, odstranjujejo to ne
poučenost in hkrati s tem 
omogočajo spoznavanje de
lavčevih pravic pa tudi dolž
nosti.

kolektiva o vseh važnejših 
dogajanjih znotraj ali izven 
podjetja. Naloga našega od
bora je, da bo pri svojem 
nadaljnjem delu na osnovi 
smernic, ki jih bo črpal iz 
podatkov strokovnih služb,

vodil tako politiko izobraže
vanja in usmerjanja posa
meznih kadrov v izobraževa
nje, da bo služila koristim 
naše delovne organizacije. 
Štipendirali bi le tiste kadre, 
ki ustrezajo našim planom in 
potrebam.

Šolanje kadrov, ki niso v 
okviru naših potreb, naj bi 
omogočili le z eventuelno 
odobritvijo študijskega do
pusta brez prevzema ostalih 
obveznosti.

drugim tudi kontrolo nad iz
vajanjem splošnih aktov in 
zakonitostjo v urejanju med
sebojnih razmerij delavcev. 
Od konstituiranja smo se že 
dvakrat sestali. Na prvem se
stanku smo obravnavali vpra
šanje, ki zadeva sestavo pro
grama za pripravo osnutkov 
samoupravnih aktov delovne 
organizacije, TOZD in DSSS, 
ki so pogoj za uspešno delo 
celotne delovne organizacije.

Predpogoj za vsakršno 
uspešno delo je disciplina v 
samem odboru. Dejstvo, da 
smo bili že na drugi seji na
šega odbora nesklepčni, nas

Delegati zbora združenega 
dela skupščine občine Tržič, 
so na svojem zadnjem zase
danju 15. 3. 1977 razpravljali 
in sklepali o sledečem:

Predlog odloka o občinskih 
upravnih organih in strokov
ni službi občinske skupščine 
je tolmačil podpredsednik IS 
skupščine bbčine. Med dru
gim je dejal, da je bila v 
skladu s tezami zveznega za
kona o organizaciji upravnih 
organov pripravljena zasnova 
organizacije občinskih uprav
nih organov, ki predvideva 
ustanovitev svetov oziroma 
komitejev, torej kolegijskih 
upravnih organov za posa
mezna področja. Vendar pa 
se je izvršni svet glede na to, 
ker niti zvezni niti republiški 
zakon nista izdelana do faze 
osnutka in torej še ni do
končne opredelitve do posa
meznih vprašanj v zvezi s 
tem načinom organizacije, od
ločil, da posreduje v obrav
navo zborom predlagani na
čin organizacije, ki tudi pri
naša precej novosti glede na 
dosedanjo organizacijo. Opo
zoril je, da bo predloženi od
lok po sprejetju ustreznih 
zakonov potrebno ponovno 
uskladiti.

Na vprašanja delegacije 
Zdravstvenega doma Kranj — 
TOZD Zdravstveni dom Tr
žič so bili podani sledeči od
govori:

1. vprašanje: Koliko se bo 
glede na novo organizacijo 
povečalo število zaposlenih?

Odgovor: Sistemizacija de
lovnih mest je bila usklajena 
v okviru republike, kjer je 
bilo dogovorjeno, katera de
lovna mesta so v posamezni 
občini nujna za pravočasno 
in kvalitetno opravljanje na
log.

Poudarjeno je bilo, da no
va organizacija upravnih or
ganov ne terja bistvenega po

večanja števila delovnih mest, 
tako je še iz preteklosti osta
lo precej sistemiziranih de
lovnih mest nezasedenih.

2. vprašanje: Kako se obli
kujejo sredstva za osebne 
dohodke?

Odgovor: Sredstva za delo 
upravnih organov se obliku
jejo v skladu z družbenim 
dogovorom o zagotavljanju 
sredstev za delo državnih or
ganov na podlagi predhodno 
usklajene sistemizacije po 
enakih kriterijih. Tudi vpra
šanje osebnih dohodkov ni 
več v izključni pristojnosti 
upravnih organov, temveč je 
to področje dosledno kot za 
vsa področja družbenih de
javnosti v skladu z ustreznim 
samoupravnim sporazumom 
urejeno enotno za vso Slove
nijo.

3. vprašanje: Zakaj se orga
nizira samostojni oddelek za 
gradbene in komunalne zade
ve, ko ugotavljamo, da indivi
dualna gradnja v zadnjem 
času stagnira?

Odgovor: V odgovoru na to 
vprašanje je bilo predvsem 
poudarjeno, da trditev o stag
naciji stanovanjske gradnje 
ni točna, saj je prisoten mo
čan porast tako blokovne kot 
individualne gradnje. Pristop 
k urejanju prostora mora bi
ti vedno bolj strokoven, po
globljen in pravilen, kajti za
zidljivih površin je vedno 
manj, ohraniti pa je treba tu
di kmetijske površine. Po
membno je vprašanje pravil
ne komunalne opremljenosti, 
saj vemo, da prihaja do pro
blemov, ki so posledica na
pačnega pristopa k reševanju 
te problematike izpred več 
let nazaj. Pristojnosti iz tega 
področja so torej v porastu 
in ne v upadanju, kar vseka
kor utemeljuje predlog, da 
se to področje organizira v 
samostojnem upravnem orga

nu. Tržič je  ena izmed redkih 
občin, ki tega oddelka že v 
preteklosti ni imela organi
ziranega.

Tako je bil sprejet odlok o 
občinskih upravnih organih 
in strokovni službi občinske 
skupščine s tem, da se 12. 
člen dopolni s sledečim bese
dilom:

»Sedanjo organizacijo uprav
nih organov je potrebno 
uskladiti s tem odlokom v 
roku treh mesecev po uvelja
vitvi odloka.«

Navzočim je bilo podano 
tolmačenje predloga planov 
skladov SO Tržič za leto 1977. 
Poudarjeno je bilo, da je bil 
predlog izdelan na osnovi 
predvidevanj v mesecu de
cembru. Iz zaključnih raču
nov, ki jih je upravni organ 
sprejemal konec februarja, 
pa je razvidno, da bo sred
stev bistveno več in sicer za
900.000 din. Glede na to, ker 
se bo v letošnjem letu nada
ljevalo z gradnjo ceste vpad
nice je izvršni svet sprejel 
sklep, da bi se 500.000 din iz 
tega naslova vložilo v izgrad
njo ceste vpadnice. Zaradi 
obsežnosti te investicije pa 
izvršni svet nadalje predlaga, 
da bi se v to gradnjo vložila 
tudi vsa sredstva negospo
darskih investicij, ki bodo 
ostala po poravnavi obvezno
sti. Ker pa zato iz tega na
slova ne bo moč sofinansirati 
investicij v krajevnih skup
nostih, izvršni svet predlaga, 
da bi le-te reševali v okviru 
sredstev samoprispevka. Pač 
pa naj bi se za potrebe kra
jevnih skupnosti namenila še 
preostala sredstva dodatnega 
dohodka v višini 400.000 din, 
ki se bodo razdeljevala posa
meznim krajevnim skupno
stim na podlagi konkretnega 
programa, predhodno uskla
jenega na zboru združenega 
dela in zboru krajevnih skup
nosti skupščine občine Tržič.

Na vprašanje delegata 
Zdravstvenega doma Kranj — 
TOZD Zdravstveni dom Tržič, 
koliko sredstev je bilo že po
rabljenih za cesto vpadnico 
in kolikšna je udeležba skup
nosti za ceste pri celotni in
vesticiji je bil podan sledeč 
odgovor:

Dosedanja dela so zahteva
la ca. 3.000.000 din sredstev, 
namenjena pa so bila iz sred
stev za negospodarske inve
sticije in delno iz prispevka 
republiške skupnosti za ce
ste. Pogodba med republiško 
skupnostjo za ceste in skup
ščino občine Tržič je dolgo
ročna in sicer s soudeležbo 
50:50 s tem, da časovno to 
razmerje ne bo vedno enako. 
Do sedaj lahko ugotovimo, 
da je skupnost v to investici
jo vložila le 33 % delež.

Stroški za letošnjo etapo 
gradnje vpadnice se ocenju
jejo na ca. 10.000.000 din, fi
nančna konstrukcija pa bo 
predvidoma sledeča:

— iz sredstev negospodar
skih investicij se namenja ca.
2.000,000 din kolikor pričaku
jemo tudi od republiške skup
nosti za ceste,'

•— premostitveni kredit za 
sredstva, ki jih ima republi
ška skupnost za ceste plani
rana za cesto 11/322 v sred
njeročnem obdobju, vendar



Iz zbora združenega dela
(Nadaljevanje s 5. strani)

šele v letu 1979 in sicer v vi
šini 3.200,000 din.

Po razpravi so bili sprejeti 
naslednji sklepi:

1. Potrdi se predlog planov 
sredstev in skladov SO Tržič 
za leto 1977.

2. O razdelitvi viška sred
stev v višini 900.000 din bosta 
zbor združenega dela in zbo
ra krajevnih skupnosti skle
pala na naslednji seji.

3. Glede zemljišča, ki ga 
vključuje cesta vpadnica, naj 
strokovna služba upravnega 
organa SO Tržič opravi s pri
zadetimi še zaključne razgo
vore.

4. Ponovno naj se pozove 
temeljne in druge organizaci
je združenega dela, ki še niso 
podpisale družbenega dogovo
ra o sofinanciranju izgradnje 
objektov družbenih dejavno
sti, da to čimprej store.

Predlog izvršnega sveta gle
de razdelitve sredstev po re
valorizaciji splošne porabe v 
letu 1976, kakor tudi sklep 
družbenopolitičnega zbora 
skupščine občine Tržič, naj 
bi sredstva, namensko dode
ljena TVD Partizanu Tržič — 
sankaški sekciji za organiza
cijo mednarodnih sankaških 
tekem, zadržali do tedaj, ko 
bo prireditev organizirana.

Zbor je brez razprave potr
dil predlog razdelitve sred
stev s tem, da se upošteva 
gornji predlog družbenopoli
tičnega zbora.

Dalje so bili sprejeti še na
slednji sklepi:

1. Sprejet je bil odlok o 
ustanovitvi skupne geodetske 
uprave za občini Kranj in 
Tržič.

2. Sprejet je bil odlok o or
ganizaciji in financiranju jav
nega pravobranilstva Gorenj
ske.

3. Osvojen je bil odlok o 
ustanovitvi enot in štaba za 
teritorialno obrambo občine 
Tržič.

4. Potrjen je bil odlok o 
ukinitvi gasilskega sklada ob
čine Tržič.

5. Potrjene so bile dopolni
tve k analizi uresničevanja 
družbenega plana razvoja ob
čine Tržič za obdobje 1976— 
1980 v letu 1976 ter resolucije 
za leto 1977.

6. Osvojeno je bilo poročilo 
o realizaciji programov skla
dov iz sredstev skupščine ob
čine Tržič v letu 1976.

7. Pristopi se k dogovoru 
občin o usklajevanju davčne 
politike v letu 1977. Za podpis 
je bil pooblaščen predsednik 
skupščine občine Tržič tov. 
Milan Ogris.

8. Sprejet je bil odlok o iz
gradnji in financiranju zaklo
nišč na območju občine Tr
žič.

9. Potrjen je bil odlok o 
spremembi odloka o zazidal
nem načrtu B-3 Bistrica pri 
Tržiču in dopolnitev odloka 
o potrditvi zazidalnega načrta 
za stanovanjsko naselje Lo
ka 2.

10. Potrjeno je bilo poroči
lo o rezultatih uresničevanja 
kadrovske politike y letu 1976 
kot tudi program nalog ko
misije za spremljanje izvaja
nja družbenega dogovora o 
kadrovski politiki v letu 1977.

11. V zvezi s predloženim 
poročilom družbenega pravo
branilca samoupravljanja za 
leto 1976 je bil na vprašanje 
podan odgovor, da je vzrok 
za manj obravnavanih zadev 
iz tržiške občine v odnosu z 
Radovljico posledica slabega 
informiranja delavcev o tej 
instituciji. Tudi število zadev 
ni nikakršno merilo, saj so 
zadeve po vsebini zelo različ
ne in nekatere terjajo daljši 
postopek reševanja, druge pa 
se lahko rešijo že s samim 
napotilom na pristojni organ, 
pojasnilom, veliko pa tudi 
preko telefona.

Potrjeno je bilo poročilo 
družbenega pravobranilca sa
moupravljanja v letu 1976.

Razrešitve in imenovanja
Za predsednika izvršnega 

sveta skupščine občine Tržič 
se izvoli tov. Ivnik Janez.

Za člane izvršnega sveta 
skupščine občine Tržič se iz
volijo:

1. Bruno Godnov, načelnik 
oddelka za finance SO Tržič

2. Jože Gros, direktor teh
ničnega sektorja Peko Tržič

3. Viktor Kralj, sekretar v 
OZD TRIO Tržič

4. Branko Mikulič, zaposlen 
v SAVA Kranj

5. Andrej Peharc, upokoje
nec

6. Albin Plantan, načelnik 
davčne uprave SO Tržič

7. Miloš Savič, načelnik od
delka za narodno obrambo 
SO Tržič

8. Marjan Šarabon, direk
tor tehničnega sektorja BPT 
Tržič.

V soboto, 26. marca je 
imelo Društvo tekstilnih moj
strov Tržič svojo redno letno 
skupščino. Društvo združuje 
118 tekstilnih mojstrov in 
podmojstrov iz vseh TOZD in 
delovne skupnosti skupnih 
služb v BPT.

Na svoji skupščini so člani 
društva pregledali rezultate 
dela v letu 1976, sprejeli fi
nančno poročilo za lansko le
to in se seznanili s poročilom 
nadzornega odbora. Sprejet 
je bil tudi delovni program 
za leto 1977 in bil ovrednoten 
obenem pa dopolnjena dru
štvena pravila z določbami o 
nalogah društva na področju 
ljudske obrambe in družbene 
samozaščite.

Po izvolitvi organov skup
ščine je navzočim spregovo
ril direktor delovne organiza
cije tov. Janko Lončar. V 
krajšem referatu z naslovom 
»Mesto in položaj OZD BPT 
v razvojnih problemih tek
stilne industrije« je  nanizal 
vrsto problemov, ki sprem
ljajo gospodarjenje naše or
ganizacije združenega dela, 
njene realne perspektive in 
razvojne možnosti. Povojni 
čas razvoja industrije v naši 
državi karakterizira ogromen 
razmah tekstilne industrije 
na prav vseh področjih. Ta

Tov. Mikulič Branko se 
imenuje za načelnika za no
tranje zadeve skupščine obči
ne Tržič.

Tov. Milica Lei tinger, se 
razreši dolžnosti načelnice od
delka za notranje zadeve SO 
Tržič, s tem, da naloge načel
nika oddelka opravlja dokler 
tega delovnega mesta ne za
sede tov. Mikulič.

Tov. Milica Leitinger se 
imenuje za sekretarja skup
ščine občine Tržič.

Tov. Vesna Janškovec, dipl. 
:ng. arh. se imenuje za vršil
ca dolžnosti načelnika oddel
ka za komunalne in gradbene 
zadeve SO Tržič.

Komisija za oprostitev pla
čila samoprispevka se imenu
je v naslednjem sestavu:

1. Irena Jereb
2. Peter Belhar
3. Marija Meglič
4. Vida Stabuc
5. Karel Piškur
6. Jože Mokorel
7. Ivanka Herak
Odbor za adaptacijo stare 

Bračičeve šole v Tržiču se 
imenuje v naslednjem se
stavu:

1. Marija Faganeli-Greiff
2. Miloš Babič
3. Franc Mikulič
4. Janko Justin
5. Edo Roblek
6. Franc Kopač
7. Pavel Perko
8. Marjan Jaklič
9. Jože Zupančič

10. Vlasta Zadnikar
11. Vesna Janškovec

Ing. Sava Kneževič se ime
nuje za urbanističnega in
špektorja s pogojem, da v 
predpisanem roku opravi 
ustrezni strokovni izpit.

razvoj je bil večji del eksten
ziven z osnovno poanto zago
toviti čim več delovnih mest. 
Nenačrten razvoj pa je prine
sel kopico težav tako tovar
nam s tradicijo na področju 
izdelovanja tekstila kot novo 
nastalim obratom. Pojavile 
so se dublirane zmogljivosti, 
neizkoriščenost kapacitet, te
žave s prodajo, preseganje 
ponudbe nad povpraševanjem 
na tržišču, nižje cene, težave 
s surovinami in reprodukcij
skim materialom, končna po
sledica vseh težav pa manjši 
dohodek, ki je najbolj očitno 
izražen pri nagrajevanju de
lavcev. Od tod izhaja že ne
kajletno capljanje tekstilne 
panoge na repu povprečnih 
osebnih dohodkov, težave s 
fluktuacijo delovne sile, ne
sposobnost konkurenčnega 
nastopanja na trgu zaradi za- 
starevanja strojnih kapacitet, 
ki izhaja iz investicijske ne
sposobnosti. Tov. Lončar je 
omenil tudi potrebnost orien- 
tiranja tekstilne panoge v iz
voz, ki ga pogojuje nuj
nost zagotavljanja surovin in 
ustvarjanja deviznih sredstev.

Ob tem pa se zaradi nizkih 
izvoznih cen pojavljajo do
datne težave, ki se nazadnje 
spet izrazijo v tanjših kuver
tah.

Tov. Lončar je sodeloval tu
di v razpravi na skupščini. 
Omenil je, da vrsto težav v 
gospodarjenju BPT povzroča 
tudi splošno nezanimanje ta
ko mojstrov kot tehnikov in 
drugega kadra naše OZD, gle
de tega, kako proizvajajo in 
kakšni so delovni postopki in 
zlasti delovne navade v dru
gih tovarnah tekstilne pano
ge. Včasih je bilo zanimanje 
bistveno večje in od tod je 
izhajalo tudi uvajanje na
prednejših metod dela; danes 
pa se je uveljavila oblika sa
mozadovoljstva in iz tega 
izvirajoča stagnacija. Po mne
nju tov. Lončarja bi morale 
strokovne ekskurzije, ki jih 
pripravljata tako DTM kot 
DITT, postati obveznost za 
člane društev in bi se jih mo
rali člani zavedati kot dolž
nosti. Ekskurzije, ki so res 
poučne in dobrodošle, so tre
nutno večinoma relativno sla
bo obiskane, zlasti pa se jih 
večina tehnikov in mojstrov 
ne udeležuje.

Skupščini so prisostvovali 
tudi predstavniki DTM iz 
Kranja, nadalje predstavniki 
samoupravnih organov in 
družbenopolitičnih organiza
cij BPT, mojstri pa so na 
skupščini zlasti pogrešali ude
ležbo kolegov iz »Oblačila 
Novost«, s katerimi so sku
šali vzpostaviti sodelovanje, 
a se niso odzvali.

Kdaj se bo sezona uradno 
pričela oz. končala?

»Točnega datuma odbor še 
ni postavil, predvideno pa je, 
naj bi se dom odprl 11. ali
12. junija, sezona dopustov 
pa bi bila (tudi predvidoma) 
do 11. septembra. Sam začetek 
je odvisen od mnogih okoli
ščin, v prvi vrsti pa je pogoj 
za začetek realizacija planira
nih rednih vzdrževalnih del 
in investicij v počitniškem 
domu.«

Torej se pričetek sezone za
radi eventualnih del lahko tu
di zavleče v kasnejši termin?

Predstavniki DTM iz Kra
nja so zlasti pohvalili bogato 
in vsestransko dejavnost dru
štva ter zlasti izredno dobro 
udeležbo članov DTM Tržič 
na skupščini. Izrazili so željo 
po organiziranju skupnih ak
cij obeh društev, ki združu
jeta člane enakih profilov po
klicev. Tudi pogostejša stro
kovna srečanja društev bi 
bila zelo dobrodošla.

Razpravljalci na skupščini 
so se zadržali tudi ob težavah 
obrata konfekcije v Loškem 
potoku. Tehnična opremlje
nost obrata je slaba in težki 
pogoji dela povzročajo veliko 
bolniških izostankov. Strokov
ne službe v BPT so zato že 
pripravile vse načrte za od
pravo nevzdržnega stanja, 
BPT pa se je za čimprejšnje 
reševanje težav povezala tudi 
z banko in občinama Tržič in 
Ribnica. Skupno delo naj bi 
v kratkem prineslo delavkam 
v Loškem potoku znatno bolj
še delovne pogoje.

Ob zaključku skupščine so 
člani poudarili, da bodo bo
gat program dela, sprejet za 
letos, lahko realizirali le ob 
res aktivnem delu prav vseh 
članov. Udeležba na akcijah 
društva naj bi resnično po
stala dolžnost članov, del 
stalnih naporov za višjo sto
rilnost.

Heda Valjavec

»Ta možnost je skoraj iz
ključena, kajti ne gre za to, 
da bi morali predhodno reali
zirati vse investicije, ki so v 
planu, temveč bo moralo biti 
do začetka sezone nared vse 
tisto, kar je predpogoj za 
normalno delo osebja in 
ugodno letovanje naših delav
cev. Moram pa naglasiti, da 
bomo lahko kar zadovoljni, 
če bomo uspeli do predvide
nega roka opraviti v celoti 
vsaj vsa vzdrževalna dela.«

Znano je, da je v planu In
vesticij zajetih precej zahtev
nih in ne ravno hitro izved-

Skupščina Društva 
tekstilnih mojstrov

Kako bomo letovali?
Še dober mesec in pol nas loči od začetka letovanja v našem 
počitniškem domu v Materadi pri Poreču in marsikdo že raz
mišlja, kako bo preživel svoj redni letni dopust. Približno 
tretjina zaposlenih v BPT preživi vsako leto vsaj sedem dni 
dopusta v našem letovišču, zato smo se odločili, da se o vsem, 
kar zadeva letovanje pogovorimo z referentom za družbeni 
standard Danilom Roblekom.



Koko bomo letovali?
(Nadaljevanje s 6. strani)

Ijivih zadev, kot na primer 
»zamenjava jedilnice«, ki ver
jetno ne bo gotova do pričet
ka letovanja. Kako je s tem?

»Najprej je treba povedati, 
da predlog investicij še ni 
sprejet in se bo prve dni ma
ja obravnaval na zborih de
lavcev. Obsega res precej zah
tevnih, vendar nujnih objek
tov, med katerimi ima prio
riteto seveda jedilnica, toda 
to ne bo odločilno vplivalo 
na začetek sezone.«

Za financiranje investicij je 
med drugim predvideno tudi 
delo na prosto soboto, od 
kod ta predlog in kako bo iz
veden?

»Predlog, da bi se za Poreč 
delalo na prosto soboto, je 
bil iznešen na enem od zbo
rov delavcev in odbor za 
družbeni standard ga je spre
jel ter ga bo predlagal vsem 
zborom delavcev v maju. Če 
bo predlog na zborih sprejet, 
potem bomo eno soboto v 
maju delali vsi zaposleni. Mi
slim, da ni treba posebej 
poudariti, da bo v primeru 
sprejetja predloga, deloobvez- 
no za vse člane BPT, ne glede 
na to, da posamezniki mogo
če ne hodijo na letovanje v 
Poreč. Upam pa, da ne bo 
problemov, saj smo že delali 
na prosto soboto za pomoč 
pri elementarnih nesrečah, 
tokrat pa bomo delali zase.«

Kljub temu se slišijo pri
pombe na ta račun, kaj lahko 
rečete v zvezi s tem?

»Enostavno bi lahko od
govoril na razne pripombe 
s tem, naj vsakdo v sebi raz
čisti te nejasnosti in pomisli 
na ugodnosti, ki jih ima in ki 
so rezultat skupno ustvarje
nega dohodka. Pri tem mi
slim na tiste, ki so dobili 
družbena stanovanja, posoji
la za nakup stanovanj ali in
dividualno gradnjo, na regre
siranje malice in prevozov na 
delo itd. Tako kot vsi ne gre
do v Poreč, tako tudi vsi ni
majo družbenih stanovanj ali 
regresiranja prevoza na delo 
itd., vse pa se financira iz 
družbenih sredstev, ki jih 
ustvarjamo vsi, tudi tisti, ki 
se teh ugodnosti mogoče ne 
poslužujejo.«

Kako bo letos z vpisova
njem za letovanje?

»Tudi letos bodo zaposleni 
pri izplačilu OD v maju v ku
vertah dobili prijavnice in se 
bodo prijavili na enak način 
kot doslej. Naš odbor bo 
predlagal poslovnim odborom 
po TOZD in v DSSS naj vsak 
določi svojega predstavnika 
za posebno komisijo, ki bo 
sodelovala pri razporejanju 
časa letovanja za prijavljene 
in tudi pri dodeljevanju posa
meznih hišic.

S tem se bomo izognili ne
potrebnim in največkrat ne- 
osnovanim pripombam, da je 
nekdo dobil možnost letova
nja v hišici št. xy zaradi pri
stranskega odnosa referenta 
za družbeni standard.«

Kakšne pa bodo cene?
»Odbor je sprejel cene na 

podlagi izračuna poslovanja v 
lanskem letu in plana za le
tošnje leto. Cene dnevnega 
penziona so v primerjavi z 
lanskim letom le malo višje. 
Tako bo dnevna oskrba ali

kot pravimo penzion za delav
ce BPT za 10 din višji od lan
skega leta in bo znašal 70 din 
dnevno. Za zakonce članov 
BPT bo penzion 100 din (lani 
90 din), za otroke članov BPT 
do 10 let 35 din (lani 27 din), 
za otroke članov BPT od 10 
do 19 let 52 (lani 44 din), za 
otroke članov BPT nad 19 let 
in študirajo bo penzion 100 
din. Upokojenci bodo plačali 
penzion 70 din (lani 60 din), 
Direkcija Beograd 105 din (la
ni 90 din), ZD in SGP Tržič 
105 din (lani 90 din), tuji go
stje bodo plačali po 110 din 
dnevno, enako kot lani, njiho
vi otroci do 10 let 62 din (lani 
55 din), otroci tujih gostov v 
starosti od 10 do 19 let pa 85 
din (lani 75 din).

Vse navedene cene veljajo 
le za letovanje do največ 14 
dni, medtem ko je penzion za 
letovanje daljše od 14 dni tu
di za vse člane BPT enak pen
zionu tujih gostov, to je 110 
dinarjev.«

Kakšne pa so cene za pre
hodne goste?

»Domači prehodni gostje 
bodo lahko dobili napotnice in 
bodo plačali ceno kot je na
vedena v zgornjem ceniku, če 
pa napotnice ne bodo imeli, 
pa bodo plačali usluge kot 
prehodni gostje in sicer za 
zajtrk 15 din, za kosilo 50 din, 
za večerjo 40 din in za noč
nino 50 din, torej skupno 155 
dinarjev.«

Vse cene so v primerjavi z 
lanskimi nekoliko višje, le za 
tuje goste so ostale nespre
menjene, kako lahko to po
jasnite?

»Osnovno vodilo pri določa
nju cene tujim gostom je bi

lo to, da je taka cena v letoš
nji sezoni še vedno sprejem
ljiva, ker se s tujimi gosti 
ustvarja dohodek kljub stari 
ceni. Zakaj? Predvsem bi po
višanje cene povzročilo to, da 
počitniški dom ne bi bil več 
zanimiv in primeren za to
vrstne goste, kar pomeni, da 
bi bilo takih gostov občutno 
manj, ker bi se verjetno od
ločili za kak drug počitniški 
dom ali celo za hotel nižje 
kategorije, s tem pa bi padel 
tudi dohodek doma, oziroma 
kapacitete ne bi bile zasede
ne, kar bi pogojevalo zahtevo 
po povišanju cene penziona 
za domače goste.

So mogoče predvidene 
kakšne spremembe v poslova
nju počitniškega doma?

»Ne, vse bo šlo tako kot do
slej. Izmene se bodo menja
vale ob sobotah in nedeljah, 
za goste bo skrbelo 11-člansko 
osebje, pred glavno sezono in 
po njej pa bodo gostje dobili 
popust na ceno penziona.«

Verjetno bodo bralci iz raz
govora seznanjeni z vsemi bi
stvenimi zadevami, ki se na
našajo na letovanje v Mate- 
radi, imate mogoče še kaj ta
kega, kar bi bilo potrebno na
pisati?

»Mislim, da je bilo za zače
tek povedanega dovolj, želel 
bi reči le to, da naj vsi tisti, 
ki se bodo prijavili za 
letovanje in se jim bo 
primerilo, da njihova pri
java ne bo mogla biti 
v vseh zahtevah realizirana, 
ohranijo mirne živce in se ne 
razbujajo po nepotrebnem že 
na samem začetku, saj vsa 
dosedanja praksa kaže, da se 
dajo ti problemi rešiti, le ma
lo potrpljenja in dobre volje 
je treba. Seveda pa vsem že
lim prijetno letovanje.«

Ekskurzija DIH Tržič
Ena od oblik strokovnega izpopolnjevanja članstva so tildi 
obiski v tekstilne tovarne in druge delovne organizacije. Na 
redni letni skupščini DITT v februarju je bil sprejet načrt 
dela, ki poleg drugih aktivnosti obsega organizacijo šestih 
ekskurzij. Izvršni odbor DITT je na 13. redni seji določil prvo 
ekskurzijo po skupščini, in sicer v dve delovni organizaciji: 
Gorenjska oblačila — Kranj in Odejo — Škofja Loka. Obisk je 
bil izveden dne 25. marca 1977.

Zadnji čas opažamo, da 
zanimanje članov DITT za 
aktivnosti nekoliko popušča. 
To se je najbolj pokazalo 
prav pri organizaciji navede
ne ekskurzije. Skupno se je 
prijavilo 39 članov DITT, de
jansko pa se je ekskurzije 
udeležilo le 19 članov.

Najprej smo si ogledali Go
renjska oblačila v Kranju, ki 
na Zlatem polju s svojo mo
derno zgradbo izpričuje slo
ves, ki ga je ta delovna or
ganizacija ustvarila v  zadnjih 
letih pri potrošnikih. V  od
sotnosti glavnega direktorja 
nas je sprejel njegov namest
nik E. Resman, oec. in nam 
pokazal proizvodno dvorano 
in pomožne prostore. Udele
ženci obiska so z zanimanjem 
sledili tehnološkemu zapored
ju proizvodnje od izdelave 
šablon, preslikovanja, kroje
nja, šivanja in do zaključnih 
faz likanja ter oddaje v skla
dišče. Posebej nas je presene
til red in dobra avtomatiza
cija procesa, ki z visečim 
transportom omogoča učin
kovit ciklus proizvodnje. Go
tovi izdelki avtomatsko (kret
nice) potujejo v skladišče go

tovih izdelkov, ki je po izjavi 
tov. Resmana prazno, kajti 
delovna organizacija ne izde
luje konfekcije »na zalogo« 
ampak le po naročilu. Po 
ogledu proizvodnje smo odšli 
v poslovne prostore Gorenj
skih oblačil, kjer so se v pri
jetnem vzdušju pričeli stro
kovni razgovori. Tov. Resman 
je najprej orisal delovno or
ganizacijo z vsemi zanimivimi 
gospodarskimi in tehnološki
mi značilnostmi.

Skupno imajo okrog 280 za
poslenih delavcev. Organizira
ni so v dveh TOZD (Jesenice 
in Kranj). Specializirana pro
izvodnja obsega le področje 
ženske konfekcije s poseb
nostjo izdelave poročnih ob
lek. Dohodkovno se uvrščajo 
med najbolj uspešne konfek
cije v Sloveniji. Skrivnost nji
hovega uspeha je predvsem 
posluh za zahteve tržišča, 
modnost, kreativnost in visok 
nivo kakovosti izdelkov. Ude
leženci ekskurzije BPT so sli
šali marsikaj zanimivega, kar 
jim bo v prid pri poznavanju 
tekstilne stvarnosti.

V Škofji Loki smo si ogle
dali TOZD Odeja, ki deluje v

okviru delovne organizacije 
»Meblo« iz Nove Gorice. Spre
jel nas je direktor tov. Franc 
Kočevar. Proizvodnja je ne
kaj prav posebnega, saj jo 
sestavljajo specialni stroji za 
prešivanje odej. Polnila za 
odeje so iz različnih, pred
vsem kakovostnih sintetičnih, 
delno pa tudi naravnih vla
ken. Poleg prešivanja in šiva
nja odej pripravljajo v dopol
nilnem programu koprene za 
polnila (preostali del kopren 
pripravlja Meblo Nova Gori
ca oz. njen TOZD Vata Jugo- 
valpadana). Koprene se pri
pravljajo na posebnem agre
gatu sličnem mikalniku volne 
z ustrezno predpripravo in 
končnim polaganjem kopre
ne. Poleg odej, ki jih proizva
jajo v nekaj običajnih dimen
zijah in večjem številu poseb
nih dimenzij, izdeluje »Ode
ja« tudi spalne vreče, nad- 
vložke itd. Direktor »Odeje« 
nas je po ogledu proizvodnje 
in skladišč povabil na stro
kovni razgovor, kjer smo bili 
seznanjeni s problematiko 
proizvodnje prešitih odej.

uspešnemu plasmanu na trži
šču, pa tudi s tem, da se naši 
izdelki t. j. kapne popolnoma 
ne ujemajo z dimenzijami iz
delkov »Odeje«. TOZD Odeja 
ima okrog 140 zaposlenih de
lavcev. Posebej zanimivo je 
bilo izvajanje direktorja o sti
mulaciji in družbenem stan
dardu delavcev (povečanje 
OD pred upokojitvijo, reševa
nje stanovanjske problemati
ke, družbene prehrane itd.). 
Direktor nam je povedal, da 
fluktuacije delavcev praktič
no nimajo.

V tem kratkem zapisu ni 
bilo mogoče opisati vseh šte
vilnih zanimivosti, ki so nas 
privedle v razmišljanje o 
možnostih prenosa tujih izku
šenj v BPT. Prav to je tisto, 
o čemer je bilo govora v uvo
du t. j. o potrebnosti tudi ta
kih aktivnosti, ki so za mno
ge le »konjiček nekaterih«, 
za druge pa spet »užitek ne
katerih« pač zato, ker sami 
ne najdejo časa za društveno 
strokovno delo.

Jože Zupan

Športuo srečanje 
tekstilcev v Ajdovščini

V okviru sodelovanja med 
društvi inženirjev in tehni
kov tekstilcev Primorske in 
Tržiča, je bilo v soboto, 16. 
aprila v Ajdovščini športno 
srečanje obeh ekip v štirih

Čeprav se je »zataknilo« že 
zjutraj pri odhodu, ker ni 
bilo kombija TTKS Tržič, pa 
je vendar 12 tekmovalcev še 
pravočasno prišlo z osebnimi 
avtomobili v Ajdovščino. V

Za uspeh se je bilo treba boriti za vsak poen

panogah. Tekmovalci in tek
movalke so se pomerili v 
streljanju, kegljanju, namiz
nem tenisu in šahu.

dopoldanskem programu je 
bilo izvedeno tekmovanje v 
streljanju, namiznem tenisu 
(Nadaljevanje na 8. strani)

Naši nasprotniki v šahu so bili močnejši



Jelka Košir je bila najboljša med našimi strelkami

Športno srečanje...
(Nadaljevanje s 7. strani)

in šahu. Naši strelci in strel
ke so morali priznati premoč 
domačinov, ki so v obeh kon
kurencah zmagali. Pri moških 
je bil rezultat 442:418, pri 
ženskah pa 311:286. Naši strel
ci so dosegli naslednje število 
krogov: Rustja Jelko 150, Ka
pel Ivan 143, Lang Vili 125; 
pri domačinih pa je bil naj
boljši Bačar s 157 krogi. Žen
ske so streljale takole: Košir 
Jelka 111, Rožič Ana 97 in Je
reb Bernarda 78 krogov, med
tem ko je najboljša domačin
ka dosegla 144 krogov.

V namiznem tenisu je bilo 
tekmovanje dokaj razburlji
vo, saj praktično do zadnjih 
dveh srečanj ni bilo mogoče 
reči kdo bo zmagovalec. V de
vetih dvobojih na dva doblje
na seta, se je rezi tat stalno 
menjal, enkrat v našo korist, 
drugič spet v korist gostite
ljev, vendar je končna in 
zaslužena zmaga le pripadla 
našim igralcem. V ekipi Pri
morske je igral nekdanji tek
movalec kranjskega Triglava 
Torkar iz Podbrda, ki je pre
magal vse tri naše igralce, 
vendar je bilo to vseeno pre
malo za ekipno zmago, saj 
sta Aljančič Franc in Furlan 
Janez premagala z rezultatom 
2:0 drugega in tretjega igral
ca domačinov, Omerovič Ha- 
zim pa je v dvoboju s Troho 
osvojil točko. Končni rezul
tat je bil 5:4.

Šahisti so podobno kot 
strelci naleteli na razpoložene 
nasprotnike in srečanje izgu
bili z rezultatom 4,5:1,5. Eno 
točko je osvojil Bečan Karel 
v srečanju s Torkarjem, Ko
goj Marjan pa je odvzel pol 
točke Weingerlu.

Po izdatnem kosilu je bil 
za udeležence organiziran 
ogled proizvodnega procesa 
pod strokovnim vodstvom ko
legov iz Ajdovščine.

Četrta disciplina v kateri 
smo merili svoje sposobnosti 
je bilo kegljanje v borbenih 
partijah. Zaradi klubskih tek
movanj na kegljišču v hotelu

Planika se naše srečanje ni 
pričelo po predvidenem pro
gramu ob 16. uri, temveč dve 
uri kasneje, kar smo izkori-

Svetovni dan zdravja, ki 
smo ga praznovali letos sed
mega aprila, to je na obletni
co, ko je pričela veljati usta
novna listina svetovne zdrav
stvene organizacije, je  posve
čen cepljenju otrok z geslom 
»Cepi in zavaruj svojega 
otroka« oziroma kot smo ge
slo prevedli pri nas »Ceplje
n je— osnovno varstvo otrok«.

To napotilo svetovni javno
sti je Svetovna zdravstvena 
organizacija (SZO) namenih 
varstvu otrok vsega sveta, s- 
posebej v manj razvitih Ou 
močjih. Tam pomeni ceplje 
nje otrok enega osnovnih iz
hodišč in pogojev za izboljša
nje njihovega zdravstvenega 
varstva.

Za naše razmere smo SDZ 
izkoristili za obravnavanje — 
poleg navedene teme — še ne
katerih drugih odprtih vpra
šanj širšega zdravstvenega 
varstva naših najmlajših, 
predšolskih in šolskih otrok, 
pa tudi njihovega varstva 
pred rojstvom. Sem štejemo 
zlasti skrb za zdravje otrok v 
vzgojno varstvenih zavodih, 
sodobno šolo v luči sodobne
ga zdravstvenega varstva 
učencev, vzroke in prepreče
vanje otroških nezgod, vlogo 
prehrane v preprečevanju na
lezljivih bolezni, nalezljive bo
lezni, za katere še ni pravega 
varstva in slično.

»Cepite in zavarujte svojega 
otroka!«

Gradivo, ki so ga pripravili 
strokovnjaki svetovne Zdrav
stvene organiazcije.

Poslanica generalnega rav
natelja SZO za SVETOVNI 
DAN ZDRAVJA 1977. Halfdan 
Mahler

Naravnost tragično je, da 
cepljenje, to najučinkovitejše 
sredstvo proti nalezljivim bo
leznim, še danes ne zajame

stili za ogled izvira reke. 
V kegljaški ekipi pri moških 
so nastopili Aljančič, Kapel, 
Kogoj, Omerovič, Lang, Fur
lan, ki so s svojim keglja
njem, posebno v prvem setu, 
dobesedno pregazili nasprot
nika in si z odličnim rezulta
tom 249 kegljev že v prvem 
delu zagotovili zmago. V pr
vem delu so naši nasprotniki 
namreč zaostali za nami kar 
za 83 kegljev. Tudi v drugem 
delu so bili naši boljši in 
končni rezultat je bil 457:367. 
Ženske so se pomerile le v 
disciplini 50 lučajev in doseg
le solidne rezultate, vendar 
bi zmagale tudi s skromnej
šimi rezultati, ker ekipa do
mačink ni bila sestavljena iz 
kegljavk, ki so članice DITT-a. 
Končni rezultat srečanja je 
sledeč:

Primorska : Tržič

Namizni tenis 0:1

Streljanje moški 1:0

Streljanje ženske 1:0

Šah 1:0

Kegljanje moški 0:1

Kegljanje ženske 0:1
Iz tega je razvidno, da je 

bil končni izid neodločen 
(3:3), kar je dejansko tudi 
realno. Po končanem tekmo
vanju smo se udeležili 5. elit
nega plesa tekstilcev.

vseh otrok na svetu. Res so v 
v zadnjih 50 letih po mnogih 
deželah prav s cepljenjem 
uspešno zajezili da vico, oslov
ski kašelj, otroško paralizo in 
ošpice, tetanus ter nekatere 
oblike tuberkuloze pri otro
cih pa skrčili na najmanjšo 
mero, vendarle moramo raču
nati, da celo v »razvitem sve
tu«, v katerem se vsako leto 
rodi vsaj 80 milijonov otrok, 
niso vsi otroci deležni zaščite, 
ki jim jo zagotavlja cepljenje. 
Za tako stanje je seveda več 
razlogov, ki pa so glede na 
različnost posameznih dežel 
kaj različni. Naj omenim le 
nekatere:

— javnost in zdravstvene 
službe premalo cenijo priza
devanja za ohranitev zdravja 
in življenj, ki jih ogrožajo na
lezljive bolezni, prav tako do
volj ne upoštevajo možnosti, 
ki jim jih v boju za zdravje 
otrok ponuja cepljenje;

— zdravstvena služba je 
premalo povezana z matera
mi, da bi lahko za vse otroke 
in ob pravem času zagotovila 
ustrezno cepljenje;

— nacionalni programi za 
preventivno cepljenje otrok 
zahtevajo od načrtovalcev in 
izvajalcev veliko znanja in iz
kušenj v načrtovanju, realiza
ciji in sprotnem nadzoru, 
prav tega pa mnoge zdrav
stvene službe ne obvladajo v 
zadostni meri;

— cepivo, s katerim lahko 
zaščitimo enega otroka za vse 
življenje, stane vsega komaj 
2 dolarja (manj kot 40 din), 
in vendar bi tudi ta izdatek v 
mnogih deželah zahteval ali 
celo presegel sredstva, ki so 
v nacionalnem proračunu 
predvidena za celotno zdrav
stveno službo.

Kljub tem ugotovitvam pa 
seveda nismo brez moči in

možnosti. Zagotovo lahko ta
koj izboljšamo sisteme zdrav
stvenega varstva in imuniza
cijo otrok zagotovimo v ru
tinskih službah za varstvo 
mater in otrok, ki so organi
zirane po večini dežel. Ob tem 
pa je treba upoštevati tudi 
dejstvo, da mnogi problemi, 
ki jih srečujemo ob prizade
vanjih za imunizacijo otrok, 
niso problemi zdravstvene 
službe. Postavim: zavestno so
delovanje prebivalstva v akci
jah, zbiranje denarnih sred
stev in krepitev osnovnih 
zdravstvenih služb, vse troje 
je naloga celotne družbe in 
posameznika. Uresničitev teh 
nalog pa je izredno dragoce
na pomoč zdravstveni službi, 
z nekaj dobre volje in osebne 
zavzetosti vsakega posamezni
ka pa prav gotovo tudi izved
ljiva.

Svetovna zdravstvena orga
nizacija in UNICEF (Sklad 
Združenih narodov za pomoč 
otrokom) — katerega aktivno 
pomoč še posebej cenimo — 
menita, da je preprečevanje 
nalezljivih bolezni s ceplje
njem prvi pogoj za vsak so
cialni in ekonomski napredek. 
Ko bomo otrokom vsega sve
ta zagotovili pravočasno imu
nizacijo, bomo naredili po
memben korak v napredku 
kateregakoli naroda in ljud
stva.

Kronološki pregled odkriva
nja cepiv proti nalezljivim bo
leznim:

1771 — Anglija uvede vario- 
lacijo (cepljenje s kozami).

Šport
KEGLJANJE

Kegljanje je športna pano
ga, ki ima med našimi delavci 
največ pristašev in to je očit
no tudi v organiziranju raz
nih tekmovanj in športnih 
srečanj. Društvo tekstilnih 
mojstrov BPT se je v keglja
nju pomerilo s stanovskimi 
kolegi iz Kranja v dveh bor
benih partijah. V obeh so bili 
naši boljši in so zmagali z re
zultatom 719:696.

Med tekmovalci BPT velja 
posebej pohvaliti Silva Sreč
nika, Marjana Ahačiča, Cveta 
Zaletela, Vilija Grosa in Anto
na Povšeta.

V borbenih partijah, ki so 
vsako zadnjo sredo v mesecu 
na kegljišču v Tržiču, je po 
treh kolih vrstni red nasled- 
hji:

Moški:
L OOS Tkalnica I. 627 keg

ljev (iz treh nastopov), po
prečno na 1 nastop 209 keg
ljev,

2. OOS DSSS 560 kegljev 
(iz treh nastopov), poprečno 
186,6 kegljev,

3. OOS Tkalnica II. 355 keg
ljev (iz dveh nastopov), po
prečno 177,3 kegljev,

4. OOS Vzdrževalnoenerget- 
ski obrat — elektro delavnica 
337 kegljev (iz dveh nasto
pov), poprečno 168,5 kegljev,

5. OOS Predilnica 329 keg
ljev (iz dveh nastopov), po
prečno 164,5 kegljev,

Svetovni don zdravja 1977

1798 — Jennerjevo poročilo 
o govejih kozah (vaccinia).

1885 — Pasteurjevo cepivo 
proti steklini.

1892 — Hafkinjevo cepivo 
zoper kolero.

1898 — Wrightovo cepivo 
zoper tifus.

1913 — Behringova toksin 
(an ti toksin imunizacija zoper 
davico).

1921 — Calmettovo in Gue- 
rinovo cepivo proti tuberku
lozi (BCG).

1923 — Ramon in Glenny 
odkrijeta anatoksin davice.

1923 — Madsenovo cepivo 
zoper oslovski kašelj.

1927 — Ramon in Zoeller 
odkrijeta tetanusov anatok
sin.

1937 — Prva cepiva zoper 
influenco.

— Theilerjevo cepivo zoper 
rumeno mrzlico (17 D).

1949 — Cepivo zoper mumps.
— Enders, Robbins in Wel

ler vzgojijo čisto kulturo vi
rusa poliomielitisa.

1954 — Salkovo mrtvo cepi
vo zoper poliomielitis.

1957 — Sabinovo živo oral
no cepivo zoper poliomielitis.

1960 — Endersovo cepivo 
zoper ošpice.

1962 — Wellerjevo cepivo 
zoper rdečke.

1968 — Meningokokus cepi
vo tipa C.

1971 — Meningokokus cepi
vo tipa A.

1976 — (?) Prvikrat cepili s 
cepivom B zoper hepatitis.

1978 — (?) Odpravili ceplje
nje zoper črne koze.

(Nadaljevanje prihodnjič)

6. OOS Vzdrževalnoenerget- 
ski obrat — mehanična de
lavnica 454 kegljev (iz treh na
stopov), poprečno 151,3 keg
ljev,

7. OOS Oplemenitilnica 269 
kegljev (iz dveh nastopov), 
poprečno 148 kegljev.

Ženske:
1. OOS Konfekcija 361 keg

ljev (iz treh nastopov), po
prečno 120,3 kegljev,

2. OOS Tkalnica 238 kegljev 
(iz dveh nastopov), poprečno 
119 kegljev,

3. OOS DSSS 192 kegljev (iz 
dveh nastopov), poprečno 96 
kegljev,

4. OOS Oplemenitilnica 177 
kegljev (iz dveh nastopov), 
poprečno 88,5 kegljev na na
stop.

Nogomet

Vse kaže, da je tudi letos 
veliko zanimanje za srečanja 
ekip v nogometu. »Nogomet
no sezono« so otvorili nogo
metaši iz oplemenitilnice in 
predilnice, ki sc se pomerili 
v soboto, 9. marca na nogo
metnem igrišču v Križah. Po 
lepi in zanimivi ter borbeni 
tekmi so zmagali z visokim 
rezultatom 9:2 nogometaši iz 
TOZD Oplemenitilnica. Za 
zmagovalce je dosegel pet go
lov Skelič Mustafa, dvakrat 
je bil uspešen Romič, i o en 
gol pa sta dosegla Božk in 
Djurinski. Za TOZD Predilo 
ca je oba gola dosegel Šev; 
Marko.



Praktična uporaba ročnih
gasilnih

Skušal bom opisati kako se 
praktično uporabljajo ročni 
gasilni aparati. V  vsaki števil
ki Tržiškega tekstilca bom 
predstavil enega ali dva in s 
tem načel novo poglavje iz 
požarne varnosti pri nas.

Glede na to, da smo v tek
stilni delovni organizaciji in 
predelujemo lahko vnetljivo 
surovino — bombaž, spadamo 
v sam vrh požarno nevarnih 
podjetij, takoj za naftno indu
strijo ter industrijo barv in

1 — posoda
2 — zaporna glava
3 — udarna igla
4 — ustnik
5 — varnostni ventil
6 — kovinski ventil
7 — kovinska vzmet
8 — ročaj

BODE
Od mojega zadnjega javlja

nja se je pri nas zgodilo mar
sikaj. Proizvodni obrati so 
postali »tozdi«, z vsemi pravi
cami in dolžnostmi, skupne 
službe pa so organizirane v 
takoimenovano DSSS, ki pa 
se v zadnjem času na raznih 
nivojih reorganizirajo, seveda 
vse v svrho »boljše« organiza. 
cije dela, nikakor pa ne zara
di (boljših) novih ocenitev 
DM.

Različni organi v delovni 
organizaciji so v zadnjem 
času porabili precej delovnih 
ur za razprave o tem, kdo je 
in kdo ni primeren za vodjo 
TOZD, vendar še do danes ni 
vse rešeno, saj razne paritet
ne komisije sprejemajo raz
lična stališča, ki so tako raz
lična, da ne pridejo »skupaj«.

Pravzaprav pa je vse sku
paj precej zanimivo in hva
ležna tema za debato ob »ko- 
fetu«, pa ne tistemu za tristo 
din iz Klanjškovega avtoma
ta, ki je dosegel že ceno, da 
se lahko primerja (glede na 
količino in kvaliteto) s cena
mi raznih dežel, ki imajo viš
ji narodni dohodek na prebi
valca kot mi. Tudi mleko iz 
avtomata ima višjo ceno, ver-

aparatov
lakov. Zato moramo biti 
stalno budni in disciplinirani 
v požarni preventivi, ne sme 
nas uspavati dejstvo, da pri 
nas v zadnjem času nimamo 
večjih požarov.

Povsod tam, kjer pričaku
jemo začetne požare imamo 
postavljene ročne gasilne apa
rate, kjer pa pričakujemo 
razširitev ognja imamo po
stavljene stenske hidrante in 
druge naprave za zajezitev 
oziroma gašenje požara.

V tej številki vam predstav
ljam ročni gasilni aparat 
»V-10«. Teh aparatov je naj
več v TOZD Tkalnica in TOZD 
Predilnica. Z njimi gasimo 
trdne snovi — les, papir, 
bombaž, nekatere vnetljive 
tekočine in sicer alkohol, 
eter, aceton in špirit.

S tem aparatom ne smemo 
gasiti drugih vnetljivih teko
čin (razen zgoraj naštetih), 
električnih naprav, razžarje
nih kovin ter kalija, natrija, 
aluminija, magnezija, elektro
na in termita.

Gašenje z ročnim gasilnim 
aparatom »V-10«.

1. Prinesemo ga blizu po
žara

2. Aparat obrnemo 2-3 krat 
za 180°, da se soda bikarbona 
in voda čim bolj pomešata.

3. Udarimo z udarno iglo 
po kakšnem trdem predmetu 
(tedaj se razlije ampula s kis
lino, ki se zmeša z raztopino. 
Pri tem nastane kemična re
akcija, ki sprošča ogljikov 
dioksid C02, ki služi kot po
tisna sila).

4. Aparat ostane v tem po
ložaju (navpično) curek usme
rimo v žarišče požara (ne v 
plamen).

5. Če je v prostoru prepih 
gasimo vedno za vetrom.

čehič Fehret

jetno zaradi tega, ker se je 
podražilo »osnovno sredstvo« 
(beri krave oz. goveje meso). 
Jasno pa je, da mora biti v 
cenah toplih napitkov dobro 
vkalkulirana tudi cena lično 
izdelanega žetona.

Predvidena podražitev ben
cina in povečanje kilometrine 
smo že pred prvim marcem 
občutili na pustnih krofih, 
katerim je cena poskočila na 
relaciji trgovina-okrepčevalni- 
ca za pol dinarčka. Če upo
števamo, da je nova kilome
trina dva dinarja za kilome
ter, potem vidimo, da je imel 
vsak krof za tiste metre poti, 
glede na povišanjd cene, že 
pravilno in v skladu s sklepi 
ustreznih forumov, izračuna
mo »kilometrino«. Seveda pa 
vseeno malo prezgodaj.

Čeprav pri nas v večini pri
merov nobena stvar ne gre 
najbolj hitro, pa je vseeno 
treba priznati, da smo na do
ločenih področjih res »m oj
stri«. Tu mislim na brunari
co, ki je zrasla kot goba po 
dežju. Ne vem kako je to 
mogoče, a razlagam si to po 
svoje. Glede na to, da se je z 
gradnjo pričelo takoj po skle
pu na detav. svetu je možno 
le v 2 primerih. Pogodba o 
gradnji je bila sklenjena že 
pred sklepom delavskega sve

ta, ali pa smo imeli izredno 
srečo, da smo dobili izvajal
ca, ki mu ni para širom naše 
domovine, saj iz prakse ve
mo, kako gredo (beri: se vle
čejo) take zadeve »po normal
ni poti«. Brunarica je, odkri
to povedano res čedna in za
enkrat še ni bilo slišati pri
pomb v tej smeri, žal pa so 
bile pri vsej tej naglici »po
zabljene« sanitarije. Postavlja 
se vprašanje kaj bomo nare
dili z njo, ko bo trgovina spet 
preseljena v normalni lokal. 
Stala nas je precej st. m ilijo
nov, vendar se ta vsota »zgli- 
ha« z nabavo osebnega avto
mobila »Volga« namesto ope
vanega reprezentančnega Mer
cedesa, ki bi nas stal več kot 
dve brunarici in pol, Volga 
pa je bila le 10,5 milijona, kar 
je poceni za tako velik avto 
(ki pa podobno kot moj »fi- 
ček« žepomalem rjavi). Tisto, 
da je bil na tehničnem pre
gledu »zavržen« zaradi zavor 
pa nima smisla pogrevati, saj 
bi se lahko razvila žolčna de
bata kot na zadnjem delav
skem svetu delovne organiza
cije, ko smo med drugim v 
razpravi o investicijah v naš 
(beri: tržiški) počitniški dom 
zvedeli za novo kategorijo sa
moupravi jalcev, ki se jim  po 
najnovejši terminologiji reče 
»nergači«. Če sem prav razu
mel so to tisti delegati, ki se 
v celoti in takoj brez vpra
šanj niso »odločili«  oziroma 
prenesli pozitivnega mnenja 
delovne sredine kjer delajo. 
Tem in podobnim svetujem, 
naj ustavno pravico odloča
nja napišejo na transparent 
in ga nesejo s seboj, da jih 
ne bo spet kdo ob kaki prili
ki spravil v slabo voljo, če
prav nehote.

Ne vem, kakšen »naziv« bi 
dobili, če bi si predrznili 
vprašati, kje je tistih 19 sta
rih milijončkov iz lanskoletne 
pozitivne bilance počitniškega 
doma, ki se (kakor so mi po
vedali tisti, ki se v te stvari 
razumejo) lahko porabi (med 
drugim) tudi za vlaganje v 
naše letovišče. Za danes se 
poslavljam, ker hitim na sejo 
posebne 10-članske komisije, 
ki bo obravnavala problema
tiko povečanja produktivno
sti ob upoštevanju sprejema
nja raznih sporazumov na 
zborih delavcev med delov
nim časom. Baje bodo tokrat 
ustrezni občinski možje po
jasnili tudi vzroke in razloge 
za dvig povprečnih osebnih 
dohodkov v negospodarstvu 
v naši občini za 77,7 %, 
medtem ko je v gospo
darstvu ta procent občut
no nižji. To bo izred
no zanimivo poslušati, poseb
no še, ker bomo vsaj petkrat 
slišali parolo » produktivnost

je treba dvigniti«. Predvide
vam, da bo na tem sestanku 
iznešenih še več dobrih pred
logov, posebno še kar zadeva 
vlogo in naloge neposrednih 
proizvajalcev oz. gospodar
stva v zvezi s financiranjem 
raznoraznih skupnosti in po
krivanja izgub tistim, ki so 
bili deležni te oblike »zdrav
ljenja« že preteklo leto. Skle
nil sem, da v razpravi ne 
bom sodeloval, saj se v te za
deve ne spoznam, da bi pa

samo vprašal, kako to, da 
krijemo izgubo elektrogospo
darstvu, ki ima občutno višje 
osebne dohodke kot tekstilni 
delavci pa bi izgledalo nepri
merno in lahko bi dobil od
govor, da na vse to gledam 
preveč demagoško, v nasprot
ju s tendencami kompleksne
ga reševanja te dejavnosti, ki 
pogojuje prosperiteto vseh 
oblik primerne dejavnosti.

Vaš bodičar

Izžrebani reševalci
V uredništvo TT smo to

krat prejeli 63 rešitev april
ske nagradne križanke, od teh 
je bilo kar 56 pravilno reše
nih. Žreb je določil naslednje 
dobitnike nagrad:

1. nagrado 50 din prejme 
Mirko Horvat — TOZD Tkal
nica,

2. nagrado 40 din prejme 
Vika Blaži — DSSS,

4. nagrado 20 din prejme 
Boris Polajnar — TOZD Tkal
nica,

5. nagrado 10 din prejme 
Marija Rožič — DSSS.

Rešitev križanke, objavlje
ne v majski številki TT, od
dajte do 15. maja v nabiral-

3. nagrado 30 din prejme 
Matija Radon — DSSS,

nik TT.
Uredništvo

Kadrovske novice
V mesecu marcu 1977 so v 

našo delovno organizacijo pri
šli naslednji delavci:

v TOZD Predilnica:
Hamzič Zineta

V istem času pa so zapusti
li našo delovno organizacijo 
naslednji:

samovoljno:
Papier Janez 
Papier Sonja

Ševič Veljko iz JLA 
Subotič Dragica 
Biberovič Čemal

Kurtovič Jasminka

Pravilna odpoved:
Zupančič Jože

v TOZD Tkalnica:
Novak Božo

Sporazumno:
Lombar Stanko 
v pokoj:

Karišik Mesud 
Kitanovič Ivka 
Kasumovič Zlata

Pajntar Slavko 
Bahun Karol 
invalidski pokoj:

v TOZD plemenitilnica:
Komadina Zdravko iz JLA

v JLA:
Cotelj Samo 
Horvat Mirko

V Delovno skupnost 
skupnih služb:

rehabilitacija:
Mandelj Miro

Lončarjevič Bedrija 
Stritih Zdenko iz JLA 
Bukovnik Jože iz JLA 
Bogataj Smiljan iz JLA

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega 
dragega očeta

ZAHVALA

Ob moji bolezni se sodelav
cem TOZD Tkalnica naj lepše 
zahvaljujem za obisk, sindi
kalni organizaciji pa hvala za 
denarno pomoč.

Kristina Meglič

JOŽETA ŠPAROVCA

se najlepše zahvaljujeva vsem 
sodelavkam in sodelavcem, ki 
so sočustvovali z nami, nam 
izrekli sožalje, darovali ven
ce ter cvetje, in ga pospre
mili na njegovi zadnji poti.

Še enkrat vsem iskrena 
hvala!

hči Marija Mandelc in 
sin Ivan Šparovec

»Tržiški tekstilec« — glasilo delovne organizacije BPT 
— ureja uredniški odbor: Avguštin Liljana, Rožič Ana,

I  Težak Franc, Urbančnik Jelko, Cerar Franc, Pretnar
I I Rika, Klemenčič Majda, Ravnik Marija, Ličan Jelka, 

Perko Vili, Gregorc Franc. Glavni in odgovorni urednik 
Furlan Janez. — Naslov uredništva: BPT Tržič 64290, 
telefon 50-340 int. 90. Tisk GP Gorenjski tisk Kranj v 
1350 izvodih. — Glasilo izhaja enkrat mesečno. List 
dobijo člani kolektiva brezplačno. — Glasilo je po 
7. točki I. odstavka 36. člena Zakona o obračunavanju 
proizvodov in storitev v prometu, Uradni list št. 33/72,

prosto plačila prometnega davka.

ZAHVALA

Ob izgubi naše drage mame 
PAVLE ZAVRL

se sindikalni organizaciji 
BPT iskreno zahvaljujem 
za darovani venec. Hvala 
tudi vsem sodelavkam in 
sodelavcem TOZD Tkalnica 
in TOZD Konfekcija za izre
čeno sožalje.

Iskreno se zahvaljujejta ■ 
hčerki Cilka in Mara 
z družinama
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»Ah,« je rekel mladi gospo
dič. »Zakaj nočete iti danes 
z menoj domov. Moji starši 
so odpotovali in obljubil 
sem, da bom priden.«

»Potem se pa sploh ne iz
plača iti z vami!«

Fraanceeelj!

»Takole se odločam s kom 
bom šla na ples!«

Sestra v porodnišnici je 
vprašala mlado mamico: 

»Kako se pišete?«
»Micka Repnik.«
»Kako se piše oče?« 
»Nimam pojma! Tako in

timna drug z drugim nisva 
bila!«

Gospa Pekova je na smrtni 
postelji dejala možu:

»Tone, obljubi mi, da boš 
šel na mojem pogrebu sku
paj z mojo mamo!«

»Dobro,« je rekel Tone, »če 
že mora tako biti — toda to 
mi bo pokvarilo dan.«

»Napravil sem nekaj lukenj, 
da sem lahko postavil želez
nico; saj ni nič narobe?!«

Pepe je prišel iz bolniške 
sobe in vprašujoče pogledal 
zdravnika.

»Ja«, je dejal zdravnik; »iz- 
gled vaše žene mi ni prav 
nič všeč!«

»Meni že dolgo ni več 
všeč,« je rekel Pepe.

»A veste doktor, da sploh ni
sem vedela, da obstojijo že 
tako majhni rentgenski apa
rati.«

»Le kako naj sicer preizku
siva, če je čoln še upora
ben.«

ODPRTI PLANINSKI
DOMOVI

Dom pod Storžičem, Dom 
na Kofcah in Dom na Zeleni
ci so odprti vsako soboto in 
nedeljo pa tudi med prazniki. 
Kadar žičnica ne obratuje, je  
Dom na Zelenici zaprt.

V omenjenih planinskih 
domovih boste prenočevali ce
neje, če se boste poslužili na
potnic, ki jih lahko dobite v 
pisarni kadrovske službe.

Uredništvo


